
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 247 af 22. januar 2024 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Lars-Christian Brask (LA). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Lise Bo Nielsen 
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Spørgsmål 

Hvor mange virksomheder har fået underkendt brugen af skattekreditordningen, fordi 

brugen ikke faldt ind under definitionen af forskning og udvikling (F&U)? 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Skattestyrelsen:  

 

”Indeværende besvarelse vedrører selskaber, da det ikke er muligt maskinelt at udsøge 

personligt ejede virksomheders brug af skattekreditordningen. Det er endvidere Skattesty-

relsens vurdering, at personligt ejede virksomheder ikke anvender ordningen. 

 

Skattestyrelsens besvarelse vedrører, hvor mange selskaber der samlet set har fået afslag på 

brug af ordningen. Det skyldes, at det vil kræve en omfattende manuel gennemgang af alle 

sager at udsøge, hvilke selskaber der har fået underkendt brugen, fordi den ikke faldt ind 

under definitionen af forskning og udvikling (F&U).  

 

Tabel 1. Antal hele eller delvise afslag på brug af skattekreditter, 2018-2022 
 

 
   2018 2019 2020 2021 2022 I alt 

Antal helt eller delvist afslag 114 52 77 69 110 422 
 

 

 
 Kilde: Skattestyrelsen 

Anm. 1) Det er ikke muligt maskinelt at udsøge antallet af udbetalinger i perioden 2012-2017, og det vil krævende en omfat-
tende manuel gennemgang af alle sager i perioden at redegøre for antallet af afslag for indkomstårene 2012-2017. 
2) Data er udsøgt den 24. januar 2024. Antallet kan forandre sig i forbindelse med efterfølgende kontrol og genoptagelse af 
selskabernes skatteansættelse, da der løbende gennemføres kontrol og søges genoptagelse af tidligere års skatteansæt-
telser 
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